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Algemene beschouwingen 

Kadernota 2025 Krachtig Urk 

 

Voorzitter, 

Met pijn en verdriet lezen we de berichtgeving over Israël. 

Het is nog steeds oorlog in Oekraïne, maar verlies Israël 
alstublieft niet uit het oog! 

De feiten met betrekking tot de oorlog in Israël zijn duidelijk: 
Hamas pleegde op 7 oktober 2023 een terroristische aanval in 
Israël, waarbij ongeveer 1.200 doden vielen en ongeveer 200 
mensen werden gegijzeld. Slachtoffers zijn gemarteld en 
verkracht. 

Het lijkt nu wel oorlog aan het worden in Nederland. Het is 
zichtbaar hoeveel geweld en vernielingen aan openbare 
gebouwen gepleegd is. Dit vinden wij meer dan bedroevend. 
Joden voelen zich niet meer veilig in ons land. 

Het gevaar schuilt erin dat we eraan gewend raken. Daarom 
benadrukken we in ons voorwoord dat we antisemitisme 
absoluut niet accepteren. Hebben we daar gebed voor? 

Oorlogen en geruchten van oorlogen, aanslagen en een verdere 
individualisering.  

Wat is er aan de hand? Het is bijna niet meer te begrijpen. Een 
energiecrisis, inflatie en ruim 2 miljoen werkende mensen die 
de rekeningen niet meer kunnen betalen. Als we de beelden 
zien van onze boeren lijkt het wel burgeroorlog. Dit hebben 
we reeds eerder gezegd.  
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De overheid is Gods dienares! 

Wij vragen ons vanuit de principes van Krachtig Urk af of 
onze zwakkeren in de samenleving nog wel beschermd 
worden. De reserve sociaal domein willen we inzetten voor 
onze zwakkeren in onze Urker samenleving. Krachtig Urk 
waakt daarvoor. 

Krachtig Urk vraagt zich af of alle taken in 2023 (zojuist de 
jaarrekening 2023 vastgesteld) zijn uitgevoerd? Wij betreuren 
dat dit helaas niet het geval is. Krachtig Urk heeft meerdere 
keren gevraagd en het college geadviseerd om aan strategische 
personeelsplanning te doen. Het blijft moeilijk om 
openstaande vacatures te vervullen. Volgens ambtenaren die 
wij gesproken hebben zijn daardoor taken blijven liggen. Dit 
verklaart waarom er zoveel geld is overgebleven in de 
jaarrekening van 2023.  

Een ander punt waar Krachtig Urk zich zorgen over maakt, is 
de externe inhuur van personeel. Daarom vraagt Krachtig Urk 
zich af wat de maximale termijn is voor inhuur van extern 
personeel? Neem bijvoorbeeld Energienet op Urk. Krachtig 
Urk is tegen dure externe inhuurkrachten. Daarentegen staat 
Krachtig Urk voor de eigen interne kennis en willen wij 
investeren in eigen personeel. Indien externe medewerkers 
namelijk vertrekken, vertrekt de kennis met hun mee.  

Laten we het warmtenet als voorbeeld nemen: Al jaren is hier 
een dure externe kracht mee bezig. Kosten ruim 1.000 euro 
per dag! Kan het college ons antwoord geven wat deze man 
per dag kost? 
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Kan het college eens inzichtelijk maken wat onze burgers de 
laatste jaren extra aan gemeentelijke belastingen hebben 
betaald vanwege de vele en dure externe inhuur? Deze 
belastingen zouden omlaag kunnen, indien we minder 
personeel inhuren.  

Bij een groeiende gemeente horen voldoende voorzieningen 
wat Urk aantrekkelijk maakt voor bedrijven, bewoners en 
bezoekers. Krachtig Urk houdt de vinger aan de pols en wil 
eerder op de hoogte gebracht worden over taken die niet 
uitgevoerd worden en indien dit het geval is, om welke taken 
dit gaat. 

Een ander punt van aandacht is dat Krachtig Urk leest dat de 
nieuwe brede school in de Zeeheldenwijk € 3.000.000 extra 
geld gaat kosten, hoe kan dit vraagt Krachtig Urk aan het 
college? 

Dit is het derde jaar na de gemeenteraadsverkiezingen. Het is 
van belang dat we oog blijven houden voor heel onze 
samenleving. Een ieder is uniek, daarom gaat Krachtig Urk 
voor maatwerk en daar willen we de reserve sociaal domein 
voor inzetten. 

Krachtig Urk heeft vele speerpunten welke u kunt lezen in het 
verkiezingsprogramma van Krachtig Urk. Ook ondermijning 
vinden wij een heel belangrijk speerpunt. Het heeft onze 
voortdurende aandacht en dat is broodnodig.  

We willen nu verder ingaan op de kadernota en de 
uitvoeringsprogramma’s in het bijzonder. 
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1. Ontwikkeling programma Bestuur   

Ondermijning is en blijft een speerpunt van Krachtig Urk. 
Integriteit staat bovenaan! Krachtig Urk hecht grote waarde 
aan bijvoorbeeld de baliefunctie en bereikbaarheid van onze 
gemeente. Communicatie is belangrijk, of het nu om 
arbeidscommunicatie gaat of communicatie met onze burgers. 
Als het nu gaat om de nieuwe begrafenisverordening of op het 
terrein van het sociaal domein, onze burgers dienen deskundig 
geholpen te worden. We horen klachten in onze samenleving. 
We roepen het college op om hier aandacht aan te geven. Er 
zijn flinke overschotten in de jaarrekening 2023 op het Sociaal 
Domein, maar worden onze burgers wel voldoende geholpen 
vraagt Krachtig Urk zich af en worden alle kansen om onze 
kwetsbaren te helpen wel voldoende ingezet? 

Krachtig Urk blijft ook in de toekomst aandacht vragen voor 
onze Urker aannemers! We begrijpen de regelgeving, maar we 
sluiten wel heel veel Urker ondernemers uit. Dit kan toch niet 
de bedoeling zijn? 

We moeten en mogen uitgaan van onze eigen Urker kracht, 
Mit enkanger…. Soms moet je over de grenzen heen kijken, 
verbinden en samenwerken waar mogelijk maar wel met 
behoud van eigen identiteit. De zelfstandigheid van onze 
gemeente is een belangrijk punt voor Krachtig Urk.  

Krachtig Urk heeft aandacht gevraagd voor de veiligheid van 
de zebrapaden en vragen gesteld aan de betrokken wethouder. 
We zijn de wethouder erkentelijk dat hij ons plan gaat 
omzetten naar concrete plannen en samen met de provincie 
Flevoland geld inzet voor de veiligheid van ons dorp. 

 



 

 5 

 

2. Ontwikkelingen programma Werken  

De overheid moet opkomen voor haar burgers. Immers is zij 
het schild der zwakken. Urk kent een groot participatiegehalte 
dat gevormd wordt door de vele welzijnsorganisaties, 
verenigingen, stichtingen, kerken, etc. Hebben we voldoende 
oog voor al deze vrijwilligers? We moeten er voor waken dat 
deze vrijwilligers overbelast worden. Krachtig Urk wil dan 
ook waar mogelijk ondersteuning en scholing voor onze 
vrijwilligers.  

Wij zijn ‘’groos’’ op onze cultuur. Wat hebben we als Urker 
samenleving genoten op Urkerdag!   

Krachtig Urk wil investeren in de nette toerist. Onze cultuur 
willen we graag aan het grote publiek vertellen. 

Het Urker museum kan een belangrijke rol spelen bij de 
ontwikkeling van het historisch besef bij onze jeugd. Krachtig 
Urk wil graag meer bezoekers naar ons museum lokken. We 
zien een plan van aanpak van ons college graag binnen 1 jaar 
tegemoet. Dit vroegen we vorig jaar en we hebben nog geen 
concreet plan gezien en daarom blijven we er aandacht voor 
vragen en stellen deze vraag nogmaals. Kunnen we het 
museum ook uitbreiden en onze visserij extra promoten? 

In ons verkiezingsprogramma (pagina 13) hebben we 
geschreven dat Krachtig Urk bij iedere school een eigen 
gymgebouw wil hebben. Regeren is vooruit zien en daarom 
hebben wij het als Krachtig Urk hoog op de politieke agenda. 
Per 1 augustus 2023 kwam er immers een verdubbeling van 
het bewegingsonderwijs. Wat zijn de plannen van dit college 
op dit terrein? Toentertijd kwam de wethouder van de SGP 
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met het plan van opblaasbare gymzalen welke enorm veel geld 
kosten. De meerderheid van de gemeenteraad heeft hierdoor 
besloten dat er geen dure opblaasbare gymzalen aangekocht 
zouden worden, mede om het feit dat Krachtig Urk hierop 
tegen was.  Krachtig Urk wil duurzaam investeren en geen geld 
over de balk gooien! Bijvoorbeeld in diverse gemeenten waar 
ze zelfs een gymzaal onder de school hebben gebouwd. Op 
pagina 23 van de kadernota lezen wij dat het college een 
nieuwe impuls wil geven aan de sport en cultuurvisie, maar als 
er geen voldoende gymlokalen zijn, hoe kan het college hier 
dan invulling aan geven? 

Vorig jaar schreef Krachtig Urk bij de Algemene 
Beschouwingen dat we initiatieven toejuichen om gezamenlijk 
met andere gemeenten een fonds te vormen voor het 
programma voor Leader-subsidies (2023-2027) waar wij als 
gemeente Urk € 100.000 aan bijdragen waardoor er 3,6 
miljoen LEADER geld beschikbaar is voor onze regio. Mooie 
projecten zoals Ut Kunstige Vissers Ussien zijn in het 
verleden al ondersteund. We zijn het college dankbaar dat ze 
dit advies hebben opgevolgd en dat we hier in de 
commissievergadering van 12 juni 2024, commissie breed, 
positief over waren. 

We lezen van een monument in de Zeeheldenwijk voor de 
bommenwerper ED-333. Krachtig Urk vindt dit een goed 
initiatief, maar zou dit monument graag breder willen trekken. 
Er zijn meerdere vliegeniers omgekomen in de voormalig 
Zuiderzee. Krachtig Urk zou graag een voorstel van het 
college willen zien zodat de nabestaanden van deze 
vliegeniers een plaats hebben waar ze hun dierbaren blijvend 
kunnen herinneren. MOTIE 
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We vernemen aanhoudende problemen aangaande de 
stroomvoorzieningen op het bedrijventerrein en problemen om 
water te leveren aan de toekomstige bedrijven. De “schade” 
loopt steeds verder op. Water is belangrijk. Zijn de 
nutsvoorzieningen op orde voor onze ondernemers? 

 

3. Ontwikkeling programma Wonen 

De nieuwe Omgevingswet is in werking getreden, een wet met 
kansen voor ons als gemeente maar ook voor onze 
ondernemers en burgers. We moeten inzetten op deregulering 
en handhaven als de Wet wordt overtreden. Dit is iets wat 
Krachtig Urk altijd al benoemd. Denken in mogelijkheden en 
niet in onmogelijkheden. Bepaalde kosten die de gemeente 
maakt kunnen niet langer verhaald worden via de leges. Hoe 
pakt het college deze financiële tegenvaller op hebben we 
vorige keer gevraagd. Concreet hebben we geen plan gezien, 
behalve dat het ons nu als gemeente veel extra geld gaat 
kosten. 

Dankbaar dat de motie van Krachtig Urk unaniem is 
aangenomen om karakteristieke gebouwen, bijvoorbeeld als 
het Rode Kruis, als eerste te mogen kopen door de gemeente. 
Hiervan heeft de gemeente van afgezien, wel heeft het college 
dit mooie pand op advies van meerdere fracties op de 
monumentenlijst gezet.  

We zijn zeer verheugd met de Maritieme Servicehaven die 
vooral dankzij de inzet van de Provincie Flevoland en het 
doorzettingsvermogen van onze Urker ondernemers 
gerealiseerd gaat worden.  
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Betaalbare woningen voor onze starters is een must. Dit is 
voor Krachtig Urk prioriteit nummer 1. Ons advies aan het 
college is om te  stoppen met “pret-dossiers” zoals 
bijvoorbeeld  Citybranding. We zeggen hierbij niet dat 
Citybranding onbelangrijk is. We zijn daarentegen er sterk van 
overtuigd dat betaalbare woningen voor onze starters de eerste 
prioriteit zou moeten zijn. Er zijn zoveel dossiers die naar 
onze mening eerst opgelost moeten worden. Onze jongeren 
trekken massaal van ons mooie dorp af met alle gevolgen van 
dien voor onderwijs etc.  

Vorig jaar vroegen wij of het college wilde onderzoeken hoe 
wij onze jongeren op Urk kunnen houden en de huizen 
betaalbaar konden houden? 

Recentelijk (16 mei 2024) is er Raadsbreed een motie (Wonen 
2.0) ingediend voor o.a. bijvoorbeeld tiny houses, Tot onze 
teleurstelling blijkt dat Krachtig Urk reeds eerder had 
voorgesteld om de woningen op Urk voor onze starters 
betaalbaar te houden. Vóór de verkiezingen had Krachtig Urk 
zelfs een werkbezoek bij Startblock in Emmeloord, waarbij 
het idee opkwam om deze mensen een podium in de nieuwe 
Zeeheldenwijk te geven. We zijn onze collega raadsleden 
dankbaar dat ze dit nu ook inzien, gezien de Raadsbrede 
aangenomen motie. 

Wat gaan onze starters straks betalen voor een nieuwe 
woning? Waar moeten de mensen van de camping straks naar 
toe? Wij houden ons hart vast. Ze krijgen nu “rare” brieven 
van het college, dwangbevelen en dreigementen met hoge 
boetes. Waar is de menselijke maat gebleven, wat Krachtig 
Urk zo hoog in het vaandel heeft. 
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In het verleden is er op aangedrongen en werd het feit 
benoemd dat het een taak van een Christen is om afval te 
scheiden, om zo goed met onze natuur om te kunnen gaan. 
Rentmeesterschap over de aarde betekent de aarde bewerken 
en erover waken. En als we geroepen worden erover te 
'heersen' (Gen. 1:28, Psalm 8:7), dan is dat volgens Bijbelse 
termen per definitie een dienend heersen, een in beheer nemen 
om tot bloei te brengen en tot zijn recht te laten komen. 
Krachtig Urk vindt dit meer dan belangrijk en wil ook 
zwerfafval tegengaan. Krachtig Urk wil ook dat we ons hier 
allemaal over bewust zijn en dat we het mooiste en schoonste 
dorp van Nederland zijn. Dus geen zwerfafval op Urk en geen 
hogere prijs voor onze inwoners voor het ophalen van het 
afval. 

 

4.  Ontwikkeling programma Leven 

Binnen onze leefomgeving is de infrastructuur van groot 
belang. Veiligheid staat voorop bij Krachtig Urk.  

Krachtig Urk ziet graag dat er ook gekeken gaat worden naar 
het oplossen van parkeerproblematiek door het verplicht 
stellen van de aanschaf/bouw van ondergrondse 
parkeergarages, wanneer er grote gebouwen ontworpen 
worden. Onze beschikbare ruimte om te bouwen is beperkt, 
daarom een oproep verantwoord om te gaan met de gronden. 
Krachtig Urk vindt het nog steeds teleurstellend en eigenlijk 
een blunder van het college dat bij de nieuwe Talma “Hofstee” 
geen parkeergarage is gerealiseerd, dit gezien het grote 
probleem omtrent parkeren in dit gebied. Krachtig Urk heeft 
dit meermaals publiekelijk en in het verkiezingsprogramma 
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genoemd. We roepen het college op om met een lange 
termijnvisie te komen, kijk eens naar Katwijk (parkeergarage 
in de duinen) en bijvoorbeeld Harderwijk! Waarom geen 
parkeergarage onder het marktplein (Hofstee) en meerdere 
gebieden op Urk waar heel veel parkeerdruk is of komt zoals 
onder de nieuw te bouwen sporthal in de Zeeheldenwijk.  

Een ander punt van aandacht omtrent het programma Leven is; 
Krachtig Urk heeft in de achterliggende jaren haar steentje 
bijgedragen aan de raadswerkgroep jeugdhonkenbeleid / 
veiligheid. Hierin is nagedacht over horeca en veiligheid. 
Krachtig Urk is ervan overtuigd dat de volgende stap moet 
zijn om de nette horeca uit te breiden, waar onze jongeren 
veilig uit kunnen gaan. Welke initiatieven laat ons college 
hierin zien? 

Met veel jongeren gaat het gelukkig goed. Er zijn er ook die 
een steuntje in de rug nodig hebben. Krachtig Urk ziet helaas 
nog veel jongeren die roken. Het is aangetoond dat er een 
oorzakelijk verband is tussen het roken van tabak en de ziekte 
kanker. Daarnaast is roken voor velen een opstap naar het 
blowen van onder andere wiet. Krachtig Urk wil het college 
oproepen om nog meer aandacht te geven aan voorlichting om 
onze jongeren te beschermen.  

Dankbaar dat het college extra investeert in jongerenwerk en 
daar personeel voor wordt aangenomen. Dit was een grote 
wens van Krachtig Urk en hebben we recentelijk kunnen lezen 
dat het college dit gaat aanpakken. Door deze investering is de 
wens van Krachtig Urk over het bewust maken van jongeren 
over het gevaar van verslavingen, in werkelijkheid getreden. 
Dit was een speerpunt van Krachtig Urk tijdens de 
verkiezingen. De jeugd is onze toekomst!  
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Krachtig Urk wil dat er op korte termijn onderzoek gedaan 
gaat worden met behulp van metingen bijvoorbeeld in het 
rioolwater. Hierdoor kun je een beeld krijgen hoeveel er op 
Urk gebruikt wordt.  Iedere jongere die we NU helpen is winst 
voor de toekomst en dit wordt ook bekrachtigd door diverse 
publicaties! Krachtig Urk is een voorstander van het realiseren 
van een safe house in de provincie Flevoland. Ieder jaar is er 
geld over voor onze jeugd. Hoe kan dit? Er zijn toch 
voldoende financiële middelen (reserve sociaal domein) om 
dit te realiseren? 

Urk groeit hard, de behoefte aan ontspanningsmogelijkheden 
voor onze jeugd groeit per jaar. In het huidige tempo van het 
bieden van voldoende ruimte en mogelijkheden voor 
buitensport loopt het binnen een paar jaar volledig vast. De 
jeugd heeft ontspanningsmogelijkheden nodig en daar zijn wij 
met z’n alle verantwoordelijk voor. Daarnaast kan 
Sportvereniging Urk de grote toeloop als gevolg van de 
bevolkingsgroei niet meer aan. Er zijn speelvelden tekort en 
het aantal kleedkamers laat een tekort zien. En dan gaat het 
niet alleen over de Sportvereniging Urk. HVU 
(hobbyvoetballers) kampt met dezelfde problemen. 
Binnenkort wordt de sportnota in onze gemeente behandeld en 
zal Krachtig Urk nog een aantal belangrijke onderwerpen op 
de agenda zetten. 

Een ander punt van aandacht is het vermeerderen van het 
aantal huisartsen op Urk. Wat doet het college om het aantal 
huisartsen te verhogen en om deze op Urk te laten wonen? Is 
het college ook bereidt om bijvoorbeeld startende huisartsen te 
helpen bij het opstarten van hun praktijk? 
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Al eerder is door Krachtig Urk de onveilige situatie op de 
Vormtweg genoemd. Met name het gedeelte tussen de 
Staartweg en de ingang van het sportpark. Dit sportpark omvat 
namelijk meer dan alleen de vrijetijdbesteding van voetballers. 
Ook tal van andere verenigingen zijn hier actief, welke hun 
onderkomens daar tevens hebben. Haast is geboden om de 
Vormtweg over genoemd gedeelte te verbreden en te 
verlichten. 

Voorzitter, we zijn de programma’s kort langsgegaan en 
hebben er het een en ander uitgelicht. We mogen ook dit jaar 
weer verder werken en besturen aan onze mooie gemeenschap 
zo de HEERE het geeft. Het Christelijke karakter van Urk 
willen we graag behouden. We denken hierbij o.a. aan de 
zondagsrust! Dit is een groot goed en heilzaam voor alle 
mensen.  

Elkander dienen door de liefde. Die dienende houding wensen 
wij dan ook ons college, onze ambtelijke dienst en al onze 
inwoners toe. 

Fractie Krachtig Urk 

 

 


